



WWF for a living planet

WWF-Cambodia

21, Street 322, Boeung Keng Kang I, Phnom Penh, Cambodia P.O. Box: 2467

Tel: +855 23 218 034 Fax: +855 23 211 909

www.cambodia.panda.org www.panda.org/greatermekong wwf cambodia@wwfgreatermekong.org

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន ហាមចេញផ្សាយមុនម៉ោង 00:01 am ថ្ងៃទី ២៥ ខែ មិថុនា ឆ្នាំ ២០១៤

ការចូលរួមប្រោសប្រែប្រួលរបស់រដ្ឋាភិបាលនិងជួយខ្សែសង្វាក់ ឧស្សាហកម្មរ៉ែកម្ពុជានិងមានសន្តិសុខភ្នំភ្នំ

ទីក្រុងភ្នំពេញ៖ អង្គការ WWF កម្ពុជានឹងរៀបចំសិក្ខាសាលាដែលនឹងបង្ហាញពីស្នាដៃ ការអនុវត្តន៍ដ៏ល្អ និងការសិក្សារៀនសូត្រអស់រយៈពេល៣ឆ្នាំកន្លងមក ដើម្បីផ្សព្វផ្សាយផលិតផលរដ្ឋាភិបាលដែលមាននិរន្តរភាព នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ ការប្រមូលផ្តុំអ្នកជំនាញខាងរដ្ឋាភិបាល សមាជិកពាណិជ្ជកម្មរ៉ែ សិក្ខាសាលានេះ នឹងគាំទ្រដល់ គោលនយោបាយសម្រាប់ធ្វើឲ្យទីផ្សារ និងឧស្សាហកម្មរ៉ែប្រកបដោយនិរន្តរភាពទាំងក្នុង ប្រទេសកម្ពុជា និង តំបន់មេគង្គ។ សិក្ខាសាលានេះនឹងប្រារព្ធឡើងនៅថ្ងៃទី ២៥ ខែ មិថុនា ឆ្នាំ ២០១៤ ស្ថិតនៅសណ្ឋាគារ ហ៊ីម៉ារ៉ា។

គម្រោងរ៉ែរបស់អង្គការ WWF ប្រចាំតំបន់មេគង្គគ្របដណ្តប់ព្រំប្រទេសរួមមាន កម្ពុជា ឡាវ និង វៀតណាម ឧបត្ថម្ភដោយក្រុមហ៊ុន IKEA ក៏ដូចជា កិច្ចសហប្រតិបត្តិការអភិវឌ្ឍសហគ្រិនរបស់ប្រទេសអាល្លឺម៉ង់ DEG និងដៃគូពាក់ព័ន្ធនានាដូចជា សមាគមរ៉ែកម្ពុជា សហគមន៍មូលដ្ឋាន រដ្ឋបាលព្រៃឈើ ក្រសួងបរិស្ថាន និង ក្រសួងពាណិជ្ជកម្មដែលបម្រុងនឹងពង្រីកការគ្រប់គ្រងរ៉ែដែលមានស្រាប់ឲ្យមាននិរន្តរភាព និងខ្សែសង្វាក់ ផលិតកម្មជាមួយនឹងគោលដៅសម្រាប់ការផ្គត់ផ្គង់វត្ថុធាតុដើមចំនួន ១០០០ តោន ប្រកបដោយចីរភាព សម្រាប់ការផលិតឆ្នាំ ២០១៤។

អង្គការ WWF កម្ពុជា ជាផ្នែកមួយនៃគម្រោងរ៉ែ ដែលបានជួយគាំទ្រទីផ្សារ និងអាជីវកម្មដែលភ្ជាប់ទៅនឹង ខ្សែសង្វាក់ផលិតកម្មធនធានដែលមានស្រាប់។ គម្រោងនេះក៏បានជួយគាំទ្រដល់គោលនយោបាយរ៉ែ ដែលបង្ហាញពីផលប្រយោជន៍ និង អនុញ្ញាតិឲ្យនាំចេញ។ គោលនយោបាយនេះបាននាំឲ្យមានការនាំចេញ ផលិតផលរ៉ែ ៥តោនទៅប្រទេសវៀតណាម។

ក្នុងភាពជាដៃគូជាមួយរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ស្ថាប័នក្រៅរដ្ឋាភិបាល និងសហគមន៍ គម្រោងរ៉ែរបស់អង្គការ WWF បានចាប់ផ្តើមតាំងពីឆ្នាំ ២០០៦ ហើយទទួលបានលទ្ធផលស្នាដៃល្អៗ អស់រយៈពេល ៩ឆ្នាំ។ ការអនុវត្តន៍តំណាក់កាលនេះ តំណាក់កាលដំបូង ផ្តោតសំខាន់លើការស្រាវជ្រាវ បញ្ជីសារពើភ័ណ្ឌ និងការ ដាំដុះរ៉ែជាលើកដំបូងនៅក្នុងស្រុកព្រែកត្នោត ខេត្តកំពត នាឆ្នាំ ២០០៧។ នៅឆ្នាំ ២០០៩ គម្រោងរ៉ែ បានចាប់ផ្តើមផ្តោតទៅលើធ្វើយ៉ាងណាឲ្យទីផ្សាររ៉ែប្រកបដោយនិរន្តរភាព ការកែច្នៃផលិតផលឲ្យមាន

President: Yolanda Kakabadse
Director General: James P. Leape
President Emeritus:
HRH The Duke of Edinburgh
Founder President:
HRH Prince Bernhard of the Netherlands
Registered as:
WWF-World Wide Fund For Nature
WWF-Fondo Mondiale per la Natura
WWF-Fondo Mundial para la Naturaleza
WWF-Fonds Mondial pour la Nature
WWF-Welt Natur Fonds
Also known as World Wildlife Fund



for a living planet®

គុណភាពសម្រាប់តំណាក់កាលទី២ ហើយនាំឲ្យមានការបង្កើតសមាគមរដ្ឋាកម្ពុជា ដើម្បីបង្កើនឱកាស
ការងារ និងការគ្រប់គ្រងធនធានរដ្ឋាកម្ពុជាប្រកបដោយនិរន្តរភាព ដែលជាផ្នែកមួយជួយគាំទ្រដល់ផលិតផលរដ្ឋ
និងពាណិជ្ជកម្មនៅកម្ពុជា។

លោក **ឈិត សំអាត** នាយកអង្គការ WWF កម្ពុជា បានលើកឡើងថា “រដ្ឋគឺជាផលិតផលដែលមានលក្ខណៈ
ពិសេស ហើយប្រទេសកម្ពុជាយើងមានរដ្ឋវប្បធម៌ដល់ជាង ២០ ប្រភេទ សម្រាប់ជួយទ្រទ្រង់ដល់ជីវភាព
ប្រជាជន និងសេដ្ឋកិច្ចជាតិ។ នេះក៏ជាឱកាសមួយដែលផលិតផលរដ្ឋរបស់កម្ពុជាត្រូវបានទទួលស្គាល់
ដោយទីផ្សារអន្តរជាតិនិងតំបន់ សម្រាប់ផលិតផលបែកប្រកបដោយនិរន្តរភាព”

ទន្ទឹមនឹងការរីកចម្រើននេះ ធនធានរដ្ឋនៅតែប្រឈមនឹងហានិភ័យខ្ពស់នៃការកេងប្រវ័ញ្ចដោយសារតែការ
កាប់ឈើខុសច្បាប់ និងការបម្លែងដីព្រៃ។ រដ្ឋគឺជាអនុផលព្រៃឈើដ៏សំខាន់មួយសម្រាប់ប្រជាជននៅក្នុង
តំបន់មេគង្គ ព្រោះវាគាំទ្រដល់ជីវភាពរស់នៅតាមរយៈការផ្តល់ជាអាហារ ជាសម្ភារៈសម្រាប់ធ្វើទីជម្រក
និងជារត្នុធាតុដើមផ្គត់ផ្គង់សម្រាប់ការកែច្នៃជាផលិតផលយ៉ាងច្រើនប្រភេទសម្រាប់ការប្រើប្រាស់ ក៏ដូចជា
ការជួញដូរនៅក្នុងទីផ្សារក្នុងស្រុក និងក្រៅស្រុកប្រកបដោយតម្លៃខ្ពស់ និង ជាផលប្រយោជន៍ដល់ការ
ផ្គត់ផ្គង់ផលិតផលប្រកបដោយនិរន្តរភាពដល់អ្នកធ្វើរដ្ឋ។ អង្គការ WWF បានអំពាវនាវឲ្យមានសកម្មភាព
ជាបន្ទាន់ដើម្បីបញ្ឈប់ការកាប់បំផ្លាញព្រៃឈើដែលកំពុងនឹងបំផ្លាញធម្មជាតិសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍន៍នាពេល
អនាគត។

សមត្ថភាពផលិតកម្ម និងជំនាញនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាអាចជាទ្រព្យមួយបើសិនជាវាផ្សារភ្ជាប់នឹងការគ្រប់
គ្រងធនធានប្រកបដោយនិរន្តរភាព និង ផលិតកម្មស្អាត។ នេះក៏ជាពេលវេលាមួយដែលរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា
គួរពិនិត្យមើលឡើងវិញ និងពង្រឹងគោលនយោបាយដែលនឹងជួយលើកកម្ពស់ផលិតផលរដ្ឋនៅកម្ពុជា
ក៏ដូចជានាំចេញផងដែរ។

លោក **លិប ជាង** ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាលសមាគមរដ្ឋាកម្ពុជា បានមានប្រសាសន៍ថា “រដ្ឋបានជួយសម្រួល
ដល់ការប្រកបចិញ្ចឹមជីវិតរបស់ប្រជាជននៅក្នុងសហគមន៍ដោយគ្មានការបំផ្លាញព្រៃ។ ប្រាក់ចំណូលដែល
បានមកពីរដ្ឋបានរួមចំណែកដល់ការគ្រប់គ្រងព្រៃឈើប្រកបដោយនិរន្តរភាពរបស់សហគមន៍។ នៅក្នុង
ប្រទេសកម្ពុជាមានប្រភេទរដ្ឋដែលមានសក្តានុពលក្នុងពាណិជ្ជកម្មនៅក្នុងព្រៃធម្មជាតិជាច្រើន តែការដក
ហូតទាមទារឲ្យមាននិរន្តរភាព។ សមាគមរដ្ឋាកម្ពុជាតែងតែបូកបញ្ចូលនិរន្តរភាពទាំងធនធានរដ្ឋ និងការ
អភិវឌ្ឍន៍អាជីវកម្មក្រោមកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយអង្គការ WWF រដ្ឋបាលព្រៃឈើ និងក្រសួងបរិស្ថាន។”



for a living planet®

គម្រោងរដ្ឋាភិបាលបានបង្កើនការកសាងសមត្ថភាពទៅដល់សមាជិកសមាគមរដ្ឋាកម្ពុជា និងភាគីពាក់ព័ន្ធប្រជាជន នៅតាមជនបទដោយជួយពួកគេក្នុងការអភិវឌ្ឍន៍ផលិតផល និងកែច្នៃ ការអនុវត្តបច្ចេកទេសផលិតកម្ម សម្អាត និងការបង្កើតផែនការគ្រប់គ្រងរដ្ឋាភិបាលដោយនិរន្តរភាព ធានាការគ្រប់គ្រងធនធានរដ្ឋាននិងលើក កម្ពស់ជីវភាពរស់នៅក្នុងស្រុក ក៏ដូចជាគាំទ្រដល់ការការពារជីវចម្រុះនៅក្នុងតំបន់បណ្តាញរដ្ឋាភិបាល។ អង្គការ WWF និង ដៃគូពាក់ព័ន្ធ កំពុងស្វែងរកការចែករំលែកនូវបទពិសោធន៍ ក៏ដូចជាវិធីសាស្ត្រទាំងនេះដើម្បីជា ជំនួយដល់ស្ថាប័នផ្សេងៗទៀតដើម្បីយកជាគំរូ និងធ្វើការពង្រីក។

“បច្ចុប្បន្ន អាជីវកម្មរដ្ឋាននៅកម្ពុជាកំពុងប្រឈមនឹងឧបសគ្គសំខាន់ពីរ” លោក **លុន យេង** ទីប្រឹក្សាជាន់ខ្ពស់ សមាគមរដ្ឋាកម្ពុជា បានលើកឡើងថា “បញ្ហាទីមួយ គឺចេញពីបួសគល់របស់សហគ្រាសខ្នាតតូច និងមធ្យម ដែលពួកគេមិនអាចផលិតនៅក្រោមទំហំសេដ្ឋកិច្ចដែលតម្រូវឲ្យមានការចំណាយខ្ពស់ក្នុងការដឹកជញ្ជូន និង ប្រើថាមពលអគ្គិសនី។ បញ្ហាទីពីរ គឺបទប្បញ្ញត្តិទៅលើការនាំចេញរដ្ឋាកម្មការពេលវេលា ចំណាយរយៈពេល យូរ ដែលធ្វើឲ្យមានការស្មុគស្មាញ។”

ការផ្តោតសំខាន់ទៅលើខ្សែសង្វាក់ផលិតកម្មរដ្ឋាភិបាលតាមរយៈការប្រមូលរដ្ឋាកម្មប្រកបដោយនិរន្តរភាព, សហគ្រាស ខ្នាតតូច និងមធ្យម, អ្នកទិញក្នុងស្រុក និងអន្តរជាតិ។ ប្រទេសកម្ពុជាអាចផលិត និងនាំចេញចូលផលិតផល រដ្ឋាកម្មប្រកបដោយគុណភាពខ្ពស់ និងមានតម្លៃរាប់លានដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយឆ្នាំ។ ប៉ុន្តែបទប្បញ្ញត្តិ នៃការនាំចេញទៅលើផលិតផលអនុផលព្រៃឈើត្រូវបាននាំចេញជាលក្ខណៈសាមញ្ញ និងមានភាព ងាយស្រួល។ តាមរយៈការអនុវត្តន៍ពាណិជ្ជកម្មទាំងនេះ សហគមន៍នឹងមានការលើកទឹកចិត្តបន្ថែមទៀត ដើម្បីអភិវឌ្ឍរដ្ឋាននិងប្រព័ន្ធអេកូឡូស៊ីព្រៃឈើរបស់ពួកគាត់។

###

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម សូមទាក់ទង៖
កញ្ញា **ខឹម ឆរីដា** ជំនួយការផ្នែកសារព័ត៌មាន និងកិច្ចការសាធារណៈ នៃអង្គការ កម្ពុជា តាមរយៈអ៊ីម៉ែល wwfkh.commsintern@wwfgreatermekong.org